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Zápis z jednání výboru Zastupitelstva městské části Praha 10 je pro účely jeho zveřejnění způsobem 
umožňujícím dálkový přístup upraven tak, aby jeho podoba byla v souladu s právními předpisy, 
upravujícími ochranu informací, zejména ochranu osobních údajů, osobnosti a soukromí fyzických osob. 
Originál prezenční listiny je uložen u tajemníka výboru. 

Zápis  

z 6. jednání Výboru pro životní prostředí, 

které se konalo dne 3. 5. 2023, v budově ÚMČ Praha 10 

 

Přítomní členové výboru: Jaroslav Štěpánek, MBA, Mgr. et Mgr. Tomáš Janík, Ing. Jana 

Komrsková, Martin Kostka, Ing. Viktor Lojík, Ing. Tomáš Pek, S.E. 
 

Omluvení členové výboru: Marek Dvořák, BBA 

Neomluvení členové výboru: --- 
Hosté (viz prezenční listina) 
 

Jednání výboru bylo zahájeno v 17:03 hodin. 

 

Určení ověřovatele: Ing. Viktor Lojík 

 

Hlasování: pro 6 proti 0 zdržel se 0 

 

Program: navržené body jednání 
 

1) Organizační záležitosti 

2) EIA – dokumentace záměr „ZEVO Malešice – navýšení roční kapacity spalovaného 

objemu odpadů a rozšíření škvárového hospodářství“ 

3) Povolení k provozu zařízení ke sběru a úpravě odpadů pro provozovnu Podle Trati, 

Praha 10 – Malešice, parc. č. 801/1 k.ú. Malešice 

4) Informace o Sběrných dvorech hl. m. Prahy na území MČ Praha 10 a navazujících MČ 

5) Veřejné zakázky na správu a údržbu ploch veřejné zeleně a úklid chodníků a svoz 

odpadkových košů na území Prahy 10 – původní znění 

6) Strategie adaptace hl. m. Prahy na klimatickou změnu – Akční plán výsadby stromů 

7) Plán rekonstrukcí dětských hřišť a sportovišť v roce 2023 

8) Různé + iniciativní návrhy členů VŽP 

 

Popis průběhu jednání 
 

Předseda Výboru přivítal členy, Ing. Maršálka, pracovníky OŽP a zástupce Pražských služeb, 
a.s. . 

 

Členové hlasovali o vystoupení hostů. 
 

Hlasování: pro 6 proti 0 zdržel se 0 
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Členové hlasovali o navrženém programu. 

 

Hlasování: pro 6 proti 0 zdržel se 0 

 

1) Organizační záležitosti 

J. Štěpánek, MBA uvedl, že minulý kontrolní den v parku Solidarita se přesouval, ale připomněl 
možnost účasti členů výboru na některém z příštích kontrolních dnů, které se konají vždy ve 
středu od 13 hodin. 

 

 

2) EIA – dokumentace záměr „ZEVO Malešice – navýšení roční kapacity spalovaného objemu 

odpadů a rozšíření škvárového hospodářství“ 

J. Štěpánek, MBA bod uvedl a požádal o prezentaci Ing.  z Pražských služeb, 
a.s. a Ing.  a Ing.  za zpracovatele dokumentace, kteří jsou 
připojeni online. 
 

Cílem záměru je navýšení celkové roční kapacity spalovaného objemu odpadů ze stávajících 
330 000 t/rok na 480 000 t/rok spojené se schválením kontinuálního provozu 4 kotlů. Aktuálně 
může ZEVO Malešice současně používat pouze 3 ze 4 linek. K navýšení kapacity dochází 
v souvislosti s novými trendy v odpadovém hospodářství a zejména s vysokou poptávkou 
ohledně energetického využití vysoce výhřevných odpadů jako jsou plastové výměty 

z dotřiďovacích linek. 
Zároveň je záměrem vybudovat nový koncept škvárového hospodářství, zaměřeného na 
účinnější separaci železných a neželezných kovů. Současná linka škvárového hospodářství se 
nachází uvnitř výrobního bloku kotelny. Linka začíná škvárovým bunkrem, navazuje 
třístupňová magnetická separace s pásem pro vynášení odseparované škváry a zásobníkem na 
vyseparovaný šrot. 
Nová technologie počítá se zachováním stávajícího škvárového bunkru. Pro účely záměru 
budou ke zpracování škváry vystavěny dvě nové haly (hala na dozrávání škváry a druhá hala, 
ve které bude umístěna linka na separaci kovů ze škváry) navazující na prostor ZEVO ve 
východní části areálu. Surová neupravená škvára bude odtud dopravována přímo do haly zrání 
(snížení vlhkosti) a teprve po vyzrání bude zahájen proces separace. Vnitřní prostory haly 
současného škvárového hospodářství budou následně částečně využívány jako skladovací 
prostor pro vyseparované frakce neželezných kovů. 
 

Proběhla diskuse mezi Ing. Noskem a Ing. . 

 

Ing. Maršálek shrnul průběh procesu EIA. Termín pro připomínky k dokumentaci je do 18. 5. 

Jsou 3 možnosti: 1. bez připomínek, 2. námitky, žádat vypořádání v rámci veřejného 
projednání, 3. výrazný nesouhlas, žádat vrácení dokumentace. Dokumentace byla zaslána 
k předběžnému projednání dle § 15 zákona č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní 
prostředí, ve znění pozdějších předpisů. Městská část zaslala připomínky, které byly 
oznamovatelem vypořádány a nyní jsou dále okomentovány. 
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Jednalo se především o doplnění a porovnání souladu záměru se schválenými strategickými 
plány cirkulární ekonomiky a klimatických cílů schválenými hl. m. Prahy, porovnání provozu 
ZEVO  s Programem zlepšování kvality ovzduší (PZKO) aglomerace Praha, zajištění toků odpadu 
při výpadku kotlů a plánování výstavby dalšího záložního kotle či porovnání s BAT 
technologiemi. 

V rámci plánovaného rozšíření škvárového hospodářství se OŽP zajímal o vypořádání 
náhradních kompenzací za vzniklou ekologickou újmu vlivem rozšíření a záboru cca 2,5 ha 
zemědělského půdního fondu. Jednalo se především o umístění náhradní výsadby na 
pozemcích v k. ú. Malešice mezi ulicí Průmyslovou a již vybudovaným parkovištěm 
nacházejícím se po pravé straně před vstupem do areálu. A dále možnosti jiného umístění 
plochy pro škvárové hospodářství z důvodu ochrany přírodního zdroje, ložiska cihlářské 
suroviny a keramických jílů, které se nacházejí pod plánovaným záborem pozemků. 
 

Náhradní výsadba nebude možná v požadovaném rozsahu z důvodu výstavby parkovacího 
domu místo podnikového parkoviště Pražských služeb, a.s. Je možnost realizovat náhradní 
výsadbu na parc. č.  970/144 ve vlastnictví hl. m. Prahy, ale tam je potřeba prověření 
inženýrských sítí. 
 

Mgr. et Mgr. Janík se dotázal, proč je škvárové hospodářství umístěné východním směrem a ne 

jižním.  

 

Proběhla diskuse. 
 

K tomuto bodu bylo přijato usnesení č. VŽP/6/1. 

 

Hlasování: pro 6 proti 0 zdržel se 0 

 

V 17:59 odešli hosté přizvaní k bodu 2 a Ing. Nosek. 

 

 

3) Povolení k provozu zařízení ke sběru a úpravě odpadů pro provozovnu Podle Trati, Praha 

10 – Malešice, parc. č. 801/1 k.ú. Malešice 

Ing. Maršálek uvedl, že tento bod byl zařazen z důvodu stížností občanů na provoz v tomto 

areálu. Zároveň na MHMP probíhá řízení o vydání povolení k provozu zařízení ke skladování, 
sběru, úpravě, využití nebo odstranění odpadů dle § 21 odst. 2 zákona č. 541/2020 Sb., 
o odpadech. Bc. Pecánek doplnil, že v souvislosti s provozem v areálu dochází k prašnosti, se 
kterou jsou místní obyvatelé dlouhodobě nespokojeni. Zároveň ale dle územního plánu je to 
místo určené pro takovéto zařízení. 
 

V 18:02 se vrací Ing. Nosek. 
 

Ing. Nosek krátce shrnul historii provozovny a dále se věnoval připomínkám k předloženému 

provoznímu řádu, který není dostatečně zpracován a zároveň se v něm nachází řada 
nesrovnalostí. Není tam jednoznačně popsáno, jakým způsobem bude v zařízení probíhat 
vykládka přijatého odpadu. Dále je uveden Směsný komunální odpad, Ing. Nosek upozorňuje, 
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že tento odpad není uveden v přehledu odpadů, pro něž je zařízení určeno, a zároveň zásadně 
nesouhlasí, aby nakládání s tímto odpadem bylo v zařízení povoleno. Dále je uvedeno, že roční 
projektová kapacita je 20 000 t/rok a roční zpracovatelská kapacita je 2 490 t/rok. Domnívá 
se, že zpracovatelská kapacita je účelově podhodnocena tak, aby nepřesahovala kapacitu nad 
2 500 t/rok, kdy je již nutné dle zákona č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní prostředí 
(EIA), přílohy č. 1, provést zjišťovací řízení. 
 

K tomuto bodu bylo přijato usnesení č. VŽP/6/2. 

 

Hlasování: pro 5 proti 0 zdržel se 0 (Ing. Komrsková nehlasovala.) 
 

 

4) Informace o Sběrných dvorech hl. m. Prahy na území MČ Praha 10 a navazujících MČ 

Bc. Pecánek informoval, že přímo na území MČ Praha 10 není v současnosti zřízen žádný 
sběrný dvůr. Několik sběrných dvorů je ale v blízkosti – ul. Perucká (Praha 2), ul. Malešická 
(Praha 3), ul. Teplárenská (Malešice). MHMP vypsal soutěž na možnost umístění sběrného 
dvora na Praze 10. MČ Praha 10 byla oslovena společnostmi AVE Pražské komunální služby 
a.s. a VS-EKOPRAG s.r.o. s žádostmi na možnost pronájmu pozemků. Obě žádosti jsou na areál 
na Bohdalci, ale na jiné pozemky. 

 

Ing. Komrsková uvedla, že dlouhodobým cílem hl. m. Prahy je, aby sběrné dvory byly 
provozovány Pražskými službami, a.s. Upozornila, že tento postup pronájmu pozemku je 

nestandardní. Postup by měl být takový, že MČ má MHMP nabídnout vhodnou lokalitu na 
vybudování sběrného dvora. Případně se má do soutěže o zřízení sběrného dvora přihlašovat 
někdo, kdo má pozemek pronajatý na základě proběhlé soutěže na pronájem pozemků. 
 

Proběhla diskuse. 
 

Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 

V 18:23 odešel Ing. Nosek. 
 

 

5) Veřejné zakázky na správu a údržbu ploch veřejné zeleně a úklid chodníků a svoz 

odpadkových košů na území Prahy 10 – původní znění 

Bc. Pecánek uvedl, že se bude vycházet z podkladů k minulým veřejným zakázkám, které ale 
bude nutné upravit. Změny se budou týkat zejména oblasti úklidu chodníků, kde nyní bude 
docházet k překrytí se službami prováděnými TSK. Po získání podkladů od TSK bude třeba 
vyhodnotit rozsah jejich úklidu. Až pak bude možné nastavit rozsah prací zajišťovaných 
městskou částí. 
 

Proběhla diskuse. 
 

Bc. Pecánek doplnil, že v oblasti údržby zeleně se bude dále řešit například nastavení zadávání 
prací tak, aby byla dopředu známa kalkulace nákladů na realizaci prací. Zároveň je snahou 
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udělat takové úpravy zadání, které omezí účtování položek s problematickou průkazností. 
Bude zachováno rozdělení na 3 oblasti. Byla zadána aktualizace stávajících pasportů zeleně.  

 

Ing. Maršálek doplnil, že příprava veřejných zakázek se bude dále řešit na VŽP i VSIVZ a bude 

se projednávat z důvodu přípravy dokumentace pro soutěžení veřejné zakázky neveřejně.  
 

Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 

 

6) Strategie adaptace hl. m. Prahy na klimatickou změnu – Akční plán výsadby stromů 

Bc. Pecánek uvedl, že dlouhodobý závazek hl. m. Prahy je za dvě volební období vysázet 
1 milion stromů. MČ každoročně vykazujeme v průměru 180 stromů. Jsou v tom zahrnuty 

výsadby stromů za narozené děti, plus další realizace např. severní část parku Na Solidaritě, 
na kterou jsme získali částečnou dotaci od hl. m. Prahy v rámci adaptačních opatření. 
 

Ing. Pek se dotázal, zda se jedná o čistý přírůstek nebo jsou započteny i náhradní výsadby za 

kácené stromy. Bc. Pecánek odpověděl, že tyto náhradní výsadby nezapočítáváme. 
 

Proběhla diskuse. 
 

K tomuto bodu bylo přijato usnesení č. VŽP/6/3. 

 

Hlasování: pro 6 proti 0 zdržel se 0 

 

 

7) Plán rekonstrukcí dětských hřišť a sportovišť v roce 2023 

Bc. Pecánek informoval, že po vyhodnocení stavu dětských hřišť se nyní začíná s projekční 
přípravou na rekonstrukci hřiště Bezručovy sady, které je v nejhorším stavu. V místě proběhne 
10. 5. setkání s veřejností. Největší prvek je v tak špatném technickém stavu, že bude nutné 
jej demontovat ještě před rekonstrukcí. Dle schválených finančních prostředků pro tento rok 
proběhne letos rekonstrukce tohoto hřiště a ostatní finanční prostředky budou využity na 
projekční přípravu na rekonstrukce dalších hřišť v následujících letech. 
 

Ing. Pek se dotázal na hřiště Sobotecká. Bc. Pecánek odpověděl, že se stále finalizuje podoba 
smlouvy, kde byla prodleva ze strany právních zástupců investora. 

 

Bc. Pecánek dodal, že dětské hřiště Přípotoční je otevřeno od 1. 4.  
 

K tomuto bodu bylo přijato usnesení č. VŽP/6/4. 

 

Hlasování: pro 6 proti 0 zdržel se 0 
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8) Různé + iniciativní návrhy členů VŽP 

M. Kostka 

 Květinové záhony na Kubáňském náměstí – probíhá pletí 
 

Ing. Komrsková 

 Úklid Malešického parku – nadále zajišťuje PRAHA 10 – Majetková, a.s. 
 

Ing. Maršálek 

 Park Solidarita – vícepráce, technologie AirSpade, doplnění obruby cest z obou stran 

 Den Země v Malešickém parku 22. 4. 

 Probíhá kampaň „Recykluj mobil“ ve spolupráci s Městskou knihovnou a společností 
Remobil 

 Společně ukliďme Prahu 10: Ukliďme Česko a Ukliďme svět – na Praze 10 se vysbíralo 
5,5 tun odpadu 

 

Jednání bylo ukončeno v 18:56 hodin. 

 

Součástí tohoto zápisu jsou usnesení výboru č. VŽP/6/1, VŽP/6/2, VŽP/6/3, VŽP/6/4. 

 

 

Přílohy:  
č. 1 Prezenční listina 

 

 

 

 

 

 

Ing. Viktor Lojík 

jméno a podpis ověřovatele 

 

Jaroslav Štěpánek, MBA 
jméno a podpis předsedy 

 

 

 

 

Bc. Martin Pecánek 

jméno a podpis TAJ výboru 

 

 

18. 5. 2023 

datum vyhotovení zápisu 
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USNESENÍ Výboru pro životní prostředí  

č. VŽP/6/1 

ze dne 3. 5. 2023                                                                                               

Výbor pro životní prostředí  
 

 DOPORUČUJE  

RMČ zaslat námitky k záměru „ZEVO Malešice – navýšení roční kapacity spalovaného objemu 
odpadů a rozšíření škvárového hospodářství“, zároveň požadovat veřejné projednání záměru 
a projednání kompenzačních opatření dle zákona č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na 
životní prostředí, ve znění pozdějších předpisů. 
 

Usnesení bylo přijato počtem „ 6 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 0 „ hlasů členů výboru. 

 

 

Jaroslav Štěpánek, MBA 

předseda výboru pro životní prostředí ZMČ P 10 
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USNESENÍ Výboru pro životní prostředí  

č. VŽP/6/2 

ze dne 3. 5. 2023                                                                                               

Výbor pro životní prostředí  
 

 DOPORUČUJE 

uvolněnému radnímu Ing. Milanu Maršálkovi zaslat na OOP MHMP negativní vyjádření 
k probíhajícímu řízení o povolení k provozu zařízení ke sběru odpadů a úpravě odpadů pro 
provozovnu Podle Trati, Praha 10 – Malešice, pozemek parc. č. 801/1 k.ú. Malešice. 
 

Usnesení bylo přijato počtem „ 5 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 0 „ hlasů členů výboru. 

 

 

Jaroslav Štěpánek, MBA 

předseda výboru pro životní prostředí ZMČ P 10 

  



MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 10  

 P10-192057/2023 

Zápis z jednání výboru Zastupitelstva městské části Praha 10 je pro účely jeho zveřejnění způsobem 
umožňujícím dálkový přístup upraven tak, aby jeho podoba byla v souladu s právními předpisy, 
upravujícími ochranu informací, zejména ochranu osobních údajů, osobnosti a soukromí fyzických osob. 
Originál prezenční listiny je uložen u tajemníka výboru. 

 

USNESENÍ Výboru pro životní prostředí  

č. VŽP/6/3 

ze dne 3. 5. 2023                                                                                               

Výbor pro životní prostředí  
 

 BERE NA VĚDOMÍ 

informace o realizovaných výsadbách stromů na Praze 10 v rámci Akčního plánu výsadby 
stromů, který je součástí Strategie adaptace hl. m. Prahy na klimatickou změnu. 
 

Usnesení bylo přijato počtem „ 6 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 0 „ hlasů členů výboru. 

 

 

Jaroslav Štěpánek, MBA 

předseda výboru pro životní prostředí ZMČ P 10 

  



MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 10  

 P10-192057/2023 

Zápis z jednání výboru Zastupitelstva městské části Praha 10 je pro účely jeho zveřejnění způsobem 
umožňujícím dálkový přístup upraven tak, aby jeho podoba byla v souladu s právními předpisy, 
upravujícími ochranu informací, zejména ochranu osobních údajů, osobnosti a soukromí fyzických osob. 
Originál prezenční listiny je uložen u tajemníka výboru. 

 

USNESENÍ Výboru pro životní prostředí  

č. VŽP/6/4 

ze dne 3. 5. 2023                                                                                               

Výbor pro životní prostředí  
 

 BERE NA VĚDOMÍ  

rekonstrukci dětského hřiště Bezručovy sady a realizaci projekční přípravy na obnovu dalších 
dětských hřišť a sportovišť na území Prahy 10. 

 

Usnesení bylo přijato počtem „ 6 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 0 „ hlasů členů výboru. 

 

 

Jaroslav Štěpánek, MBA 

předseda výboru pro životní prostředí ZMČ P 10 

 


